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Türkiye Un Sanayicileri Olağan Yönetim Kurulu Toplantısı, 1 Eylül Perşembe Günü Federasyon merkez 
ofisinde gerçekleştirildi. Toplantıda TMO politikaları, buğday tahsisleri, bölgelerden gelen talepler ve 
OAUSD Genişletilmiş Sektör Toplantısı ile TUSAF 17.Uluslararası Kongre ve Sergisi çalışmaları 
değerlendirildi. 
 
TUSAF Yönetim Kurulu Toplantısının ardından heyet, Toprak Mahsulleri Ofisi (TMO) Yönetim Kurulu 
Başkanı ve Genel Müdürü Sayın Ahmet Güldal’ı makamında ziyaret etti. Ziyaret kapsamında geçmiş ay 
dönemi değerlendirilirken Güldal, hasadın devam ettiği içlerinde Erzurum, Erzincan, Sivas, Kayseri 
illerinin de bulunduğu 94 ilçedeki bölgelerde destekleme alımlarının uzatılmasının memnuniyetle 
karşılandığı dile getirdi.  
 
Güldal, regülasyon için gerekli buğdayı temin ettiklerini ve alımlarının beklentinin üzerinde olduğunu, 
şu an ki alım rakamlarının yaklaşık olarak 6 milyon ton olduğunu belirtirken fiyatların piyasada makul 
düzeyde olduğunu dile getirdi. Üreticiyi memnun etmek ve alımlarda sistemin kötüye kullanılmasına 
müsaade etmemek amacıyla ziraat odalarından da liste temin ettiklerini dile getirdi. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bölgelerden gelen talepler Yönetim Kurulu tarafından Genel Müdüre iletilirken bu kapsamda tahsislere 
ilişkin para yatırma ve çekme sürelerinin uzatılması talebi gündeme getirildi. TUSAF Yönetim Kurulu 
Üyesi Veysi Duyan ise, lisanslı depolardan sanayicilerimizin TMO tahsislerini çekerken nakliye 
üzerinden yaşadıkları sıkıntıları, tahsis şube ve nokta sayısının fazla olması sebebiyle yaşanan 
problemlere dikkat çekti.  
 
Buğdayda Gümrük Vergisinin sıfırlanması uygulamasının aralığa kadar devam edeceklerinin 
öngördüklerini söyleyen Güldal ‘’Türkiye’nin enflasyonla mücadelesi devam ediyor. Üretici memnun. 
Buğday ve yem gibi stratejik ürünlerde devletimiz bundan sonra da destekleyici politikalara devam 
edecek.’’ Dedi. Kuraklığın ve sıcaklığın etkilerinin önümüzdeki dönemlerde ortaya çıkacağını belirten 



Güldal, Avrupa’nın Rusya’dan mal almaya başlamasıyla Rusya’nın fiyatları yükseltebileceğini ancak 
konunun takipçileri olacaklarını belirtti. 

 

 
 
TUSAF Yönetim Kurulu Başkanı Haluk Tezcan ise, bu sene güzel bir sezon yaşandığını, buğday 
alımlarındaki desteklemelerin memnuniyetle karşılandığını dile getirirken, un fiyatlarının revize 
edilmesi taleplerini de yineledi. Güldal ise, Fırıncılara başka bir destekleme ya da bir regülasyon için 
Hazine ve Maliye Bakanlığının çalışma yürüttüğünü stratejik tarım ürünleriyle elde edilen un, ekmek, 
ayçiçeği yağı gibi gıda ürünleriyle ilgili vatandaşın sıkıntı çekmemesi için gerekli alımların ofis 
bünyesinde yapıldığı dile getirildi. 
 
Türkiye Un Sanayicileri Federasyonu (TUSAF) Yönetim Kurulu Üyeleri Haluk Tezcan Başkanlığında Tarım 
ve Orman Bakanı Sayın Prof.Dr. Vahit Kirişçi ve Bakan Yardımcısı Sayın İbrahim Yumaklı’yı 
makamlarında ziyaret etti. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ziyaretten ötürü memnuniyetler Sayın Kirişçi ve Yumaklı tarafından dile getirildi. Ziyaret kapsamında 
Yumaklı, un sanayisinin sektör paydaşları içinde gerçek resmin göründüğü doğru verilerin yer aldığı 
önemli bir sektör olduğu ve bu konudaki memnuniyetlerini dile getirdi. TUSAF Yönetim Kurulu Başkanı 
Haluk Tezcan ise, pandemi dönemi de dahil olmak üzere hem iç piyasada hem de ihracat da Dünyaya 
ve ülkemize un’da eksiklik yaşatmadıklarını dile getirerek Bakanlığımıza desteklerinden dolayı teşekkür 
etti.  
 
Tezcan, Tahıl koridoru ile ülkemize sağlanması beklenen avantajların elde edilemediğini dile getirirken 
Kirişçi, mevkidaşlarıyla yapılan görüşmelerde hem ülkemizdeki üreticinin mağdur edilmemesi hem de 
sanayicilerin mağdur olmaması adına çalışmaların yürütüldüğü ve bu kapsamda fiyatta avantajlı 
buğdayların Toprak Mahsulleri Ofisine geleceğini ve bu vasıtayla sanayicilerimize avantaj getireceğini 
belirtti. Dışarıya bağımlılığımızın azalmasının ülkemiz için önemli olduğunu dile getiren Kirişçi, üretim 
ve ihracatta farklı kalemlerdeki liderliklerimiz tüm dünyayı kıskandıracak pozisyona geldiğini söyledi. 
Tezcan ise, üreticilerimiz ve sanayicilerimiz için bu yıl buğdaya yapılan destekler ve primler için 
teşekkürlerini iletti. 
 
Kirişçi, ülkemizde stratejik ürün kavramını getirerek ve gerekli regülasyonlar yapılarak TMO ile birlikte 
bir duruş sergilendiğini, yağlı tohumlar ve hububat üretiminin önemine değindi. Stratejik ürünlerin 
başında gelen buğdayın çok büyük bir önem arz ettiğini ve bu üretim desteğinin devam edeceğini 
belirtti. Kirişçi ayrıca ‘’Bu desteklemeler konjektürel bir adım değildir. İnşallah önümüzdeki yıllarda 
Dahilde işleme rejimi kapsamında gerekli olan ürünün de belli bir bölümünü kendimiz üretiyor olacağız 
ve ithalat yapmayacağız. ‘’ Diye ekledi. 
 
Tezcan, 9-12 Şubat 2023 Tarihlerinde Antalya’da gerçekleşecek olan TUSAF 17.Uluslararası Kongresine 
davet etti. Kirişçi ise katılmaktan memnuniyet duyacaklarını belirtti. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Ziyaret kapsamında sanayicilerimizin sıkıntılarını ve taleplerini TUSAF Yönetim Kurulu Başkanı Sayın 
Tezcan Bakan Yardımcısı Sayın Yumaklı’ ya dile getirildi. 
 
Tezcan, İklim değişikliği etkisini belirgin şekilde hissettirirken, gıdamızın temel maddelerinden biri olan 
buğdayın öneminin gittikçe ortaya çıktığını, bu kapsamda ülkemizin değerli topraklarının 
değerlendirilmesi adına araştırma enstitüleri ve özellikle üniversitelerin ilgili birimlerinin çalışmalarının 
arttırılıp, üreticilerimizin ve biz sanayicilerin talebi olan birim alandaki verimin arttırılması ve kaliteli 
ürünün dünyadaki çeşitli ülkelerdeki çalışmalar takip edilerek aynı zamanda ihracatını 
gerçekleştirebileceğimiz tohumların geliştirilmesi ve desteklenmesi, bu kapsamda araştırma 
enstitülerinin çalışma alanlarının tekrar düzenlenmesi ve tohum firmalara denetim mekanizmasının 
arttırılarak sektöre kalite buğday üretip, bu değerli topraklarımızın israf edilmesinin önüne geçilmesi 
büyük önem arz ettiğini dile getirdi. 
 
Tezcan, Rusya’nın yakın geçmişte buğday ithalatçısı olması ve şimdiki pazarda ise Dünya’nın en büyük 
buğday ihracatçısı olması ve bu kapsamda buğdaya vergi getirilip, onlardan vergi alınmaması sebebiyle 
Rusya’yı un ihracatına teşvik etmiş olduğumuzu ve bu kapsamda Dünya’da bizim ihracat lideri 
olduğumuz sektörümüzü farklı ticari stratejilerle öne çıkarmak ve pazarımızı korumamızın büyük önem 
arz ettiğini, yurtdışı pazarlarının Türk değirmencilerinin başarısı olduğunu bu kapsamda pazarlarımızın 
kaybedilmemesi ve ihracat liderliğimizin sürmesi amacıyla transit ticaretin tekrar gözden 
geçirilmesinde fayda gördüklerini dile getirdi. 
 
Yumaklı ise, konunun takipçisi olacaklarını ve un sanayisinin Rusya pazarına kaymasını 
istemeyeceklerini belirtti. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Yeni sona ermekte olan bu yıl ki hasat sezonu ile gelecek yılki üretim beklentilerine değine Tezcan, bu 
yılın geçen yıldan farklı olarak hem ülkemizde hem de dünyada buğday üretimi açısından oldukça 
verimli geçtiğini ve dünya genelinde de yeterli miktarda üretim olduğunu, Bu durumun yansıması 
olarak tüm sektörümüzde bir rahatlama ve hammaddeye ulaşım konusunda endişeye yer bırakmadığını 
ancak 2022-23 sezonunda özellikle Rusya-Ukrayna Savaşı sebebiyle ekim alanlarının yeterli olmayacağı 
öngördüklerini ve bu konudaki olumsuz beklentileri kırabilmek, son yıllarda çeşitli küresel risklerle 
birlikte yaşadığımız olumsuz tabloları görmemek adına 2023-24 hasat sezonunu kamu özel sektör iş 
birliğiyle planlamanın önem arz ettiğine vurgu yaptı. Yumaklı ise, önümüzdeki dönemin risklerinin 
farkında olduklarını ve bu konuda herkesin tedbirli olması gerektiğini ilettiklerini söyledi. 
 

TUSAF Yönetim Kurulu Üyesi Mustafa Hikmet Kazancı ise, dahilde işleme rejimi kapsamında getirilen 
buğdayların ülkemizde üretilmesinin Rusya kıskacının önüne geçeceğini dile getirdi ve ekilmeyen 
arazilerin boş kalmaması adına hazırlık çalışmaları süren uygulamalar hakkında bilgi talebinde bulundu. 
 
Yumaklı ise, ekilmeyen arazilerin desteklemelerle ekilip üretimin arttırılmasının önemli olduğu dile 
getirirken, gerekli çalışmaların yürütüldüğünü ve ekilecek arazilerin gerekli yasal altyapı çalışmalarıyla 
destekleneceğini söyledi. 
 

 

 
 

Borsa ücretlerine de değinen Tezcan, bu uygulamanın sanayicilerin maliyetlerine yansıdığını ve bu 
kapsamda maliyet artışının önüne geçmek adına konuya ilişkin ilgili kanunda düzenleme yapılmasını 
taleplerini de dile getirirken Federasyona üyelik sistemine ilişkin olarak sektörümüzü temsil eden 
derneklerimizin de desteklenmesi açısından ülkemizdeki un sanayicilerinin Federasyona bağlanması ve 
buna ilişkin gerekli çalışmaların yapılmasını makamlarına arz etti. 


